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PROTOKÓŁ NR 22/2013 
Z POSIEDZENIA 

KOMISJI ROLNICTWA, LE ŚNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA 
RADY POWIATU NOWOTOMYSKIEGO 

z dnia 15 kwietnia 2013r. 
 
 

W posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, które odbyło się 

w dniu 15 kwietnia 2013r. udział wzięli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście: Andrzej 

Wilkoński – Starosta Nowotomyski, Janusz Daszkiewicz – Skarbnik Powiatu, Maria Hryniak 

– Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Tomyślu, Zofia Pacholak – Laskowska – 

Kierownik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska oraz Pan Edmund śurek. 

W trakcie posiedzenia nieobecny był członek Komisji Józef Ast.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący powitał członków Komisji oraz wszystkich zaproszonych gości, a 

następnie odczytał proponowany porządek obrad:  

1. Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie bezrobocia na terenach wiejskich. 

2. Sprawozdanie z wykonania uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie 

dotacji z budŜetu Powiatu Nowotomyskiego spółkom wodnym, sposobu jej 

rozliczania oraz sposobu kontroli wykonania. 

3. Analiza materiałów na sesję i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu. 

4. Wnioski i opinie Komisji. Sprawy róŜne. 

Przewodniczący zapytał, czy do porządku obrad są jakieś uwagi? Uwag nie było.  

Przewodniczący Komisji  poddał porządek obrad pod głosowanie.  

Wszyscy członkowie Komisji głosowali „za” jego przyjęciem. 

 

Przewodniczący przeszedł do punktu pierwszego porządku obrad i poprosił 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy – Marię Hryniak o zabranie głosu.  

Maria Hryniak – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – W naszym Urzędzie są 

zarejestrowane osoby bezrobotne z terenów wiejskich, które posiadają ziemię do 2 hektarów. 

W Polsce oficjalnie bez pracy jest niecałe 50 tys. osób, a nieoficjalnie ta liczba dochodzi 

nawet do 600 tys. osób. Ogółem w powiecie nowotomyskim osób bezrobotnych 

zamieszkujących tereny wiejskie jest 1274 osób.  
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Pani Hryniak przedstawiła szczegółowo strukturę bezrobotnych zamieszkujących 

tereny wiejskie wg. wykształcenia oraz staŜu pracy. Przedstawione zostało takŜe uczestnictwo 

osób bezrobotnych zamieszkałych na wsi w aktywnych programach rynku pracy w 2012 roku 

w poszczególnych gminach powiatu. Pani Hryniak przedstawiła podział dotacji na 

rozpoczęcie działalności gospodarczej na poszczególne gminy Powiatu oraz podział środków 

dla osób z terenów wiejskich. 

Materiały przedstawione przez Panią Dyrektor stanowią załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Członek Komisji Rafał Mroczkiewicz zapytał w jakich branŜach składane są wnioski 

o dotacje oraz w jakiej wysokości moŜna było otrzymać dotację? 

Maria Hryniak – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy odpowiedziała, Ŝe 

najczęściej składane są wnioski na rozpoczęcie działalności gospodarczej w branŜach: 

budowlanej, wulkanizacyjnej oraz działalności związanej ze sprzątaniem. Kwota dotacji z 

EFS stanowiła kwotę 17 tys. zł, a z rezerwy około 10 – 11 tys. zł.  

 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad i poprosił Panią Zofię Pacholak – Laskowską – Kierownika Wydziału 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie tematu. 

Zofia Pacholak – Laskowska – Kierownik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i 

Ochrony Środowiska – W zeszłym roku została podjęta uchwała Rady Powiatu 

Nowotomyskiego w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji z budŜetu Powiatu 

Nowotomyskiego spółkom wodnym, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonania 

zadań. W lipcu ubiegłego roku Zarząd Powiatu Nowotomyskiego podjął uchwałę w sprawie 

udzielenia dotacji na remont i konserwację urządzeń melioracji wodnych szczegółowych, 

przeznaczając tym samym dotację w wysokości 19 tys. zł dla Gminnej Spółki Wodnej 

„Zlewni Mogilnic” w Opalenicy z siedzibą w Dakowych Mokrych oraz Gminnej Spółki 

Wodnej „Zlewni Mogilnicy Zachodniej” w Kuślinie. Po podpisaniu umowy dotacji, środki 

finansowe miały być przekazane po wykonaniu robót i przedstawieniu nam rozliczenia przez 

Spółki. Prace zostały odebrane we wrześniu, a rozliczenie zostało do nas przesłane w 

październiku, w związku z czym uruchomiliśmy dotację. W tym roku takŜe wpływają do nas 

wnioski o dotacje i jak na razie nie stwierdziliśmy Ŝadnych nieprawidłowości.  

Członek Komisji Maria Galas zapytała, czy wnioski o dotacje wpłynęły zgodnie z 

terminem ujętym w uchwale Rady Powiatu, czyli do 15 kwietnia? 
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Zofia Pacholak – Laskowska – Kierownik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i 

Ochrony Środowiska odpowiedziała, Ŝe jeden wniosek wpłynął w listopadzie 2011r., a drugi 

w marcu 2012r. Pani Kierownik poinformowała równieŜ, Ŝe termin 15 kwiecień został 

wyznaczony dlatego, Ŝe spółki wodne mają swoje zebrania w połowie marca i na nich 

podejmują waŜniejsze decyzje, takŜe odnośnie składania wniosków o dotacje.  

Przewodniczący przeszedł do punktu 3: „Analiza materiałów na sesję i zaopiniowanie 

projektów uchwał Rady Powiatu” informując Członków Komisji, Ŝe są dwa dodatkowe 

projekty uchwał: w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/151/2013 Rady Powiatu 

Nowotomyskiego z dnia 19 grudnia 2012r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

dla niepublicznych szkół i placówek oświatowych na terenie Powiatu Nowotomyskiego oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania oraz w sprawie „Programu 

Współpracy Powiatu Nowotomyskiego z fundacjami oraz organizacjami pozarządowymi w 

zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych na lata 2013 – 2017”. 

Przewodniczący poprosił Starostę o omówienie przedmiotowych projektów uchwał. 

Starosta – W pierwszej uchwale w miejsce dwóch załączników do uchwały proponuje 

się stworzyć jeden załącznik. W ten sposób uniknie się powtarzania informacji dotyczących 

nazwy szkoły, placówki i jej adresu. W nowym załączniku umieści się informację zbiorczą o 

ilości uczniów, słuchaczy, wychowanków oraz informację zbiorczą o uczestnictwie uczniów, 

słuchaczy w obowiązkowych zajęciach edukacyjnych w formie tabelarycznej. Informacje te 

będą bardziej przejrzyste. Zmiana § 6 uchwały pozwoli na bardziej dokładną informację o 

sposobie naliczania dotacji i jej przekazywania. Powiat będzie płacił dotację na podstawie 

rzeczywistej liczby uczniów, słuchaczy, wychowanków, ale nie większą niŜ określona we 

wniosku o przyznanie dotacji. NaleŜy takŜe zmienić § 11 uchwały, w którym powinna być 

data 24 lutego 2010r., a nie 4 lutego 2010r. W drugiej uchwale Powiat przewiduje moŜliwość 

udzielania dotacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na wsparcie realizacji zadań przez fundacje i organizacje pozarządowe. 

W ustawie o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych 

zapisano, Ŝe zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych 

mogą być realizowane na zlecenie Funduszu przez fundacje oraz organizacje pozarządowe. 

Do zlecania tych zadań stosuje się odpowiednio przepisy ustawy o działalności poŜytku 

publicznego i o wolontariacie, która nakłada na nas uchwalenie programu współpracy. 

Procedura prowadząca do wyłonienia partnera ma formę otwartego, powszechnie dostępnego 
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konkursu i charakter przedmiotowy, a nie podmiotowy. Współpracą objęte jest zadanie, czyli 

projekt, a nie instytucja, tzn. fundacja lub organizacja pozarządowa.  

Przewodniczący zapytał, czy są pytania? Pytań nie było. 

Przewodniczący – Mamy blok dziewięciu uchwał oświatowych dotyczących 

przekształcenia i likwidacji szkół. Czy do tego tematu są pytania? Pytań nie było.  

Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem materiałów na XXI sesję Rady 

Powiatu oraz za pozytywnym zaopiniowaniem projektów uchwał? 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała 

materiały i projekty uchwał na XXII sesję Rady Powiatu Nowotomyskiego. 

 

Przewodniczący przeszedł do punktu: Wnioski i opinie Komisji. Sprawy róŜne. 

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś wnioski lub uwagi?  

Z uwagi na brak dalszych wniosków i uwag Przewodniczący podziękował wszystkim 

za udział w posiedzeniu i zakończył spotkanie. 

     

                   

 

         Przewodniczący 

           Komisji Rolnictwa, Leśnictwa  
                 i Ochrony Środowiska 
 
                   /-/  Szymon Staśkiewicz 

 

 

 

 

 

 

Protokolant: Agnieszka Henicz 


